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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli választ igényl ő kérdés !

dr. Kövér Lászl ó
az Országgyűlés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésrő l szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló
10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani dr. Hende
Csaba honvédelmi miniszterhez

„Eredménnyel járt-e a hétnyi megfontolás és előkészítőmunka? ”

címmel, amelyre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

2013 májusában a parlamenti pártok szakpolitikusaival egyeztetést folytatott új helikopterek é s
szállítórepülők beszerzéséről . A tárgyalást minden fél eredményesnek értékelte, és lényegében
egyetértés alakult ki a beszerzések menetrendjét illetően. Ezt a mindenki által támogathatónak
minősített menetrendet az MTI beszámolója szerint Miniszter Úr a következ őképpen foglalta
össze az egyeztetést követő sajtótájékoztatón :

„A miniszter kifejtette : a négy parlamenti párt egyetértése alapján a helikopterbeszerzése k
menetrendjét úgy határozták meg, hogy a HM szakértői munkacsoportja a honvédség és az orszá g
szükségletei, igényei alapján őszig kialakítja a követelményrendszert, és elkészíti a tenderkiírást ,
amelyet szintén négypárti egyeztetésen vitatnak meg. Ezután úgy írják ki az európai uniós
közbeszerzési eljárást, hogy a potenciális ajánlattevőknek a jövő évi választások előtt kell
benyújtani ajánlatukat. Igy az új kormány haladéktalanul dönthet majd a beszerzés kérdésében . ”

Tehát a felvázolt ütemterv szerint a parlamenti pártok szakpolitikusainak már másfél év e
ismerniük kellene a tender terveit, s ő t már a pályázati kiírásnak is meg is kellett volna jelennie ,
hiszen a választások óta immáron több mint fél év telt el . Azonban minderre máig nem került sor ,
holott a honvédelmi, katasztrófavédelmi, rendészeti és ment őszolgálati feladatok ellátása
szempontjából is nélkülözhetetlen beszerzésrő l van szó . Ezért az utóbbi fél évben számos írásbeli
választ igénylő kérdésben kértem tájékoztatás Miniszter Úrtól a beszerzés előkészítésének
állapotáról, illetve az ígért nyílt versenyt biztosító pályázat kiírásának várható id őpontjáról .
Miniszter Úr a K/2417 . számú kérdésemre adott, 2015 . január 7-én írt válaszában az alábbiakról
tájékoztatott :
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„Tájékoztatom, hogy a szállító helikopterek beszerzésére vonatkozó előkészítő munka megtörtént .
A döntést - amennyiben az időszerűvé válik - a Kormány hozza meg, a megfelelő
ügyrendi és eljárási szabályok szerint. ”

Bár tájékoztatása szerint a tender előkészítése már január elejére megtörtént, ennek ellenére a
K/2945. számú kérdésemre adott írásbeli válasza szerint a szállító helikopterek beszerzését célzó
előterjesztést illetően a kormány döntését el őkészítő közigazgatási egyeztetés 2015 . február 7-i g
még nem történt meg .

Ennek fényében igen meglepő volt Orbán Viktor miniszterelnök február 4-én a Hír televíziónak
adott nyilatkozata, amiben többek között az alábbiak hangzottak el :

„– Mégis egy fontos cégügy, ami beszerzésre, hadiiparra vonatkozik : a honvédségi helikopter
beszerzés. Ezzel kapcsolatban is megjelentek információk, hogy a részben német tulajdon ú
Airbusnak lehetnek olyan szándékai, hogy pályázik erre a honvédségi helikopter beszerzésre . Ez
igaz?

– Verseny lesz, nemzetközi verseny, és el fognak indulni a németek is .

– Mikor lesz pályázat ?

– A kormány háromszor foglalkozott már ezzel a kérdéssel, még nem jutottunk el odáig, hogy ki
merjük írni. Ehhez még legalább néhány hétnyi megfontolás és előkészítő munka szükséges. ”

Miniszterelnök úr és a HM korábbi nyilatkozatai között feszülő ellentmondás Miniszter Úr azzal a
K/3246 . számú kérdésemre adott magyarázattal próbálta meg feloldani, miszerint „ a
Miniszterelnök Úr, mind a Honvédelmi Miniszter korábbi nyilatkozatai a valóságnak mindenbe n
megfelelnek, ugyanis a Kormány valóban foglalkozott a helikopter-beszerzés kérdésével, azonban
konkrét előterjesztést még nem tárgyalt " .

Fenti előzményekre figyelemmel kérdezem tisztelt Miniszter Urat, hogy a miniszterelnök úr
február 4-ei nyilatkozata óta eltelt „néhány hétnyi megfontolás és előkészítő munka” eredménnye l
járt-e, és elkészült-e a Kormány elé terjeszthet ő beszerzési pályázat? Ha igen, kérem ,
tájékoztasson, hogy megtörtént-e az előterjesztés a Kormány ügyrendjéről szóló 144/2010. (VII .
7.) Korm. határozat 20-31 . pontja szerinti közigazgatási egyeztetése? Az egyeztetés során
maradtak-e fenn vitás kérdések, vagy minden szakmai és jogi kérdést sikerült lezárni? Abban a z
esetben, ha már lezárult a közigazgatási egyeztetés, Miniszter Úr benyújtotta-e már a Kormánynak
az előterjesztést? Ha igen, kérem, tájékoztasson a kormányzati el őterjesztés számáról! Továbbá
kérdezem tisztelt Miniszter Urat, várhatóan mikor dönt a Kormány beszerzési pályázat kiírásáról?

Budapest, 2014 . április 23 .

Demeter Márta
országgyű lési képviselő
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